

administration in consultation with Italy as the Administering Authority concerned,³⁰

Draws the attention of the petitioners to the observations of the Administering Authority and to the statement of its representative, in particular that they are entirely free to have recourse to legal action if they consider that their complaint is justified.

801st meeting,
28 May 1957.

1741 (XX). Petition from representatives of the Gerre tribe (T/PET.11/678)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from representatives of the Gerre tribe concerning Somaliland under Italian administration in consultation with Italy as the Administering Authority concerned,³¹

1. *Recalls* its resolution 1320 (XVI) of 15 July 1955;

2. *Draws the attention* of the petitioners to the observations of the Administering Authority, in particular that the petitioners may appeal to the Court of Justice as a last resort.

801st meeting,
28 May 1957.

1742 (XX). Petitions from the chiefs, notables and holy men of Galcaio (T/PET.11/680) and from the traders of Galcaio (T/PET.11/681)

The Trusteeship Council,

Having examined the petitions from the chiefs, notables and holy men of Galcaio and from the traders of Galcaio concerning Somaliland under Italian administration in consultation with Italy as the Administering Authority concerned,³²

Draws the attention of the petitioners to the observations of the Administering Authority, and to the statements of its representative and of the Chairman of the United Nations Advisory Council for the Trust Territory of Somaliland under Italian Administration, in particular that the Somali Legislative Assembly now has power to legislate in matters of trade.

801st meeting,
28 May 1957.

1743 (XX). Petitions from Sheikh Abucar Sheikh Ahmed (T/PET.11/682), from Mr. Ali Nur Abucar (T/PET.11/688) and from Messrs. Ali Sheikh Gess, Ghedi Santur Ahmed and others (T/PET.11/689)

The Trusteeship Council,

Having examined the petitions from Sheikh Abucar Sheikh Ahmed, from Mr. Ali Nur Abucar, and from Messrs. Ali Sheikh Gess, Ghedi Santur Ahmed and others concerning Somaliland under Italian administration in consultation with Italy as the Administering Authority concerned,³³

³⁰ See T/PET.11/676, 677, T/OBS.11/88, T/L.767.

³¹ See T/PET.11/678, T/OBS.11/89, T/L.767.

³² See T/PET.11/680, 681, T/OBS.11/94, T/L.770.

³³ See T/PET.11/682, 688, 689, T/OBS.11/91, T/L.767.

M. Hassan Mohamed Isparige, concernant la Somalie sous administration italienne³⁰,

Appelle l'attention des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité administrante et sur la déclaration de son représentant, d'où il ressort notamment que les pétitionnaires sont entièrement libres d'introduire une instance en justice s'ils estiment que leur plainte est fondée.

801ème séance,
28 mai 1957.

1741 (XX). Pétition de représentants de la tribu Gerre (T/PET.11/678)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec l'Italie, Autorité administrante intéressée, la pétition de représentants de la tribu Gerre concernant la Somalie sous administration italienne³¹,

1. *Rappelle* les termes de sa résolution 1320 (XVI) en date du 15 juillet 1955;

2. *Appelle l'attention* des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité administrante, d'où il ressort notamment qu'ils peuvent faire appel, en dernier ressort, à la Cour de justice.

801ème séance,
28 mai 1957.

1742 (XX). Pétitions des chefs, notables et santoni de Galcaïo (T/PET.11/680) et des commerçants de Galcaïo (T/PET.11/681)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec l'Italie, Autorité administrante intéressée, les pétitions des chefs, notables et *santoni* de Galcaïo et des commerçants de Galcaïo, concernant la Somalie sous administration italienne³²,

Appelle l'attention des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité administrante et sur les déclarations de son représentant et du Président du Conseil consultatif des Nations Unies pour le Territoire sous tutelle de la Somalie sous administration italienne d'où il ressort en particulier que l'Assemblée législative de la Somalie a maintenant le pouvoir de légiférer en matière commerciale.

801ème séance,
28 mai 1957.

1743 (XX). Pétitions du cheik Abucar cheik Ahmed (T/PET.11/682), de M. Ali Nur Abucar (T/PET.11/688) et de MM. Ali cheik Gess, Ghedi Santur Ahmed et autres (T/PET.11/689)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec l'Italie, Autorité administrante intéressée, la pétition du cheik Abucar cheik Ahmed, de M. Ali Nur Abucar et de MM. Ali cheik Gess, Ghedi Santur Ahmed et autres, concernant la Somalie sous administration italienne³³,

³⁰ Voir T/PET.11/676, 677, T/OBS.11/88, T/L.767.

³¹ Voir T/PET.11/678, T/OBS.11/89, T/L.767.

³² Voir T/PET.11/680, 681, T/OBS.11/94, T/L.770.

³³ Voir T/PET.11/682, 688, 689, T/OBS.11/91, T/L.767.

Draws the attention of the petitioners to the observations of the Administering Authority and to the statement of its special representative, in particular that:

(a) The plan for ordinance No. 4 of 3 February 1956 has been drawn up by a special working committee, in which Somali farmers took part, and has been approved by the Territorial Council;

(b) A new cotton ordinance was approved on 26 March 1957 abolishing the "tied" system;

(c) Once the matter of cotton production has been regulated, it will be possible to move on gradually to a more liberal system.

*801st meeting,
28 May 1957.*

1744 (XX). Petition from the Somali Youth League, Branch of Eil (T/PET.11/684)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from the Somali Youth League, Branch of Eil, concerning Somaliland under Italian administration in consultation with Italy as the Administering Authority concerned,³⁴

1. *Draws the attention* of the petitioners to the observations of the Administering Authority;

2. *Takes note with appreciation* of the fact that the matter has been settled to the satisfaction of the petitioners.

*801st meeting,
28 May 1957.*

1745 (XX). Petition from Mr. Giama Mohamed Afrah and others (T/PET.11/685)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from Mr. Giama Mohamed Afrah and others concerning Somaliland under Italian administration in consultation with Italy as the Administering Authority concerned,³⁵

1. *Draws the attention* of the petitioners to the observations of the Administering Authority;

2. *Takes note with appreciation* of the fact that the matter has been settled to the satisfaction of the petitioners.

*801st meeting,
28 May 1957.*

1746 (XX). Petition from the Executive Committee of the Unione Giovani Benadir (T/PET.11/686)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from the Executive Committee of the Unione Giovani Benadir concerning Somaliland under Italian administration in consultation with Italy as the Administering Authority concerned,³⁶

1. *Draws the attention* of the petitioners to the observations of the Administering Authority and to the statements made by its representative and by the Chairman of the United Nations Advisory Council for the Trust Territory of Somaliland under Italian Administration;

³⁴ See T/PET.11/684, T/OBS.11/88, T/L.767.

³⁵ See T/PET.11/685, T/OBS.11/89, T/L.767.

³⁶ See T/PET.11/686, T/OBS.11/88, T/L.766.

Appelle l'attention des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité administrante et sur la déclaration de son représentant spécial, d'où il ressort notamment ce qui suit:

a) Le plan de l'ordonnance No 4 du 3 février 1956 a été établi par un comité de travail spécial, dont faisaient partie des planteurs somalis, et a été approuvé par le Conseil territorial;

b) Une nouvelle ordonnance sur le coton, qui supprime pratiquement le système des obligations multiples, a été approuvée le 26 mars 1957;

c) Une fois que la question de la production de coton sera réglementée, il sera possible de faire évoluer progressivement le système de façon à le rendre plus libéral.

*801ème séance,
28 mai 1957.*

1744 (XX). Pétition de la section d'Eil de la Ligue de la jeunesse somalie (T/PET.11/684)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec l'Italie, Autorité administrante intéressée, la pétition de la section d'Eil de la Ligue de la jeunesse somalie, concernant la Somalie sous administration italienne³⁴,

1. *Appelle l'attention* des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité administrante;

2. *Constate avec plaisir* que l'affaire a été réglée à la satisfaction des pétitionnaires.

*801ème séance,
28 mai 1957.*

1745 (XX). Pétition de M. Giama Mohamed Afrah et autres (T/PET.11/685)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec l'Italie, Autorité administrante intéressée, la pétition de M. Giama Mohamed Afrah et autres concernant la Somalie sous administration italienne³⁵,

1. *Appelle l'attention* des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité administrante;

2. *Constate avec plaisir* que l'affaire a été réglée à la satisfaction des pétitionnaires.

*801ème séance,
28 mai 1957.*

1746 (XX). Pétition du Comité exécutif de l'Unione Giovani Benadir (T/PET.11/686)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec l'Italie, Autorité administrante intéressée, la pétition du Comité exécutif de l'Unione Giovani Benadir concernant la Somalie sous administration italienne³⁶,

1. *Appelle l'attention* des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité administrante et sur les déclarations qui ont été faites par son représentant et par le Président du Conseil consultatif des Nations Unies pour le Territoire sous tutelle de la Somalie sous administration italienne;

³⁴ Voir T/PET.11/684, T/OBS.11/88, T/L.767.

³⁵ Voir T/PET.11/685, T/OBS.11/89, T/L.767.

³⁶ Voir T/PET.11/686, T/OBS.11/88, T/L.766.